

Adjustment of the 2020 Auction Calendar for Aviation Allowances (EUAA)

Leipzig, 9 September 2020

Dear Trading Participants,

The European Energy Exchange (EEX) has adjusted the 2020 auctions calendar for aviation allowances (EUAA) in coordination with the European Commission and the participating Member States as well as the competent German authorities.

The adjustment follows the agreement between the European Union and the Swiss Confederation on the linking of their greenhouse gas emissions trading systems entered into force on 1 January 2020. It provides that flights from aerodromes situated in the territory of Switzerland to aerodromes situated in the European Economic Area (EEA) are to be excluded from the EU ETS. Accordingly, Directive 2003/87/EC was amended by means of [COMMISSION DELEGATED DECISION \(EU\) 2020/1071](#) of 18 May 2020.

In line with the amendment described above, the 2020 aviation auction calendar has been adjusted with regard to the overall auction volumes.

The adjustment of the 2020 aviation auction volumes affect the German aviation auction on 7 October 2020 and the EU aviation auction on 4 November 2020. All other 2020 aviation auctions remain unchanged.

	Aviation auction volume old	Aviation auction volume new
DE Aviation auction 7 October 2020	752,500	769,000
EU Aviation auction CAP2 4 November 2020	810,000	891,500

EEX provides detailed information in the published auction calendar at the following link:
<http://www.eex.com/en/trading/calendar>.

Please do not hesitate to contact EEX Market Operations by phone +49 341 2156 222 if you have any further questions.

European Energy Exchange AG

Market Operations

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com

EEX passt Auktionskalender 2020 für Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) an

Leipzig, 9. September 2020

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

die EEX hat in Abstimmung mit der Europäischen Kommission und den teilnehmenden Mitgliedstaaten sowie mit den zuständigen deutschen Behörden den Auktionskalender für die Versteigerung von Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) für das Jahr 2020 angepasst.

Die Anpassung wurde notwendig, nachdem das Abkommen zwischen den Europäischen Union und der Schweiz über die Koppelung ihrer Emissionshandelssysteme zum 1. Januar 2020 in Kraft getreten ist. Darin ist festgelegt, dass Flüge von Flughäfen auf dem Gebiet der Schweiz zu Flughäfen innerhalb des Europäischen Wirtschaftsraums vom EU ETS ausgenommen werden. Entsprechend wurde die Richtlinie 2003/87/EC durch den [DELEGIERTER BESCHLUSS \(EU\) 2020/1071 DER KOMMISSION](#) vom 18. Mai 2020 geändert.

Die oben beschriebenen Änderungen erfordern eine Anpassung des Auktionskalenders für Luftverkehrsberechtigungen für das Jahr 2020 im Hinblick auf das zu versteigernde Gesamtvolumen.

Die notwendigen Anpassungen betreffen nur die deutsche EUAA Auktion am 7. Oktober 2020 sowie die EU EUAA Auktion am 4. November 2020. Alle übrigen EUAA Auktionen des Jahres 2020 bleiben unverändert.

	EUA Auktionsvolumen alt	EUA Auktionsvolumen neu
DE EUA Auktion 7. Oktober 2020	752.500	769.000
EU EUA Auktion CAP2 4. November 2020	810.000	891.500

Detaillierte Informationen veröffentlicht die EEX im Auktionskalender unter folgendem Link:
<http://www.eex.com/de/handel/kalender>.

Für Fragen steht Ihnen gern die EEX Market Operations-Abteilung unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

European Energy Exchange AG

Market Operations

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com